台印雙邊地球科學研討會通知暨徵稿
會期：2011年一月十至十一日
地點：國立台灣大學圖書館國際會議廳
主辦單位：行政院國家科學委員會
承辦單位：國立台灣大學地質科學系
研討會緣由
甫於印度海得拉巴（Hyderabad）落幕的2010年亞洲大洋洲地球科學學會(Asia Oceania Geosciences Society, 簡稱AOGS)年會，會議期間，由中華民國駐印度代表處科技組、印度地球科學部( Ministry of Earth Sciences )居間牽線，十一位台灣科學家召開台-印地球科學研究計畫第一次準備會議，與六位印度科學家共同敲定次年進行地震研究的雙邊合作研究。
地震減災一直以來都是地球物理學者共同努力的目標之一。為了達成此一目標， 地震前兆分析、地震預警系統的建立、地震模擬等相關研究則應運而生。由於台灣地區地震活動頻繁，且擁有品質良好之地震監測網，提供地震減災研究重要的觀測資料。而印度學者在數理和英語能力之優勢，則有助於研究的統計分析與解釋。若台灣與印度進行雙方合作，將有助於雙方在地震減災整體研究水準的提升。
因此，台、印雙方協訂於2011年一月十至十一日假台北舉辦為期二天的研討會，將針對地震減災中的地震前兆、地震預警系統、地震模擬三個面向進行學術合作與交流。 
會議主題
（1）地震前兆
（2）地震預警系統
（3）地震模擬
目前受邀演講者名單
台灣代表：
林正洪教授，中央研究院地球科學所
楊燦堯教授，國立台灣大學地質科學系
陳建志教授，國立中央大學地球科學系暨地球物理研究所
蕭乃祺博士，中央氣象局地震測報中心
吳秉儒博士， 國家災害防救科技中心
詹忠翰博士，國立台灣大學地質科學系
林挺立博士，國立台灣大學地質科學系
印度代表：
Prof. Baldev Raj Arora, Wadia Institute of Himalayan Geology 
Prof. Bikram Jit Singh Bajwa, Department of Physics, Guru Nanak Dev University

Dr. Brijesh Kumar Bansal, Ministry of Earth Sciences

Dr. O. P. Mishra, Geological Survey of India

Dr. Vineet K. Gahalaut, National Geophysical Research Institute

Prof. Harsh K. Gupta, National Geophysical Research Institute

Prof. Ashok Kumar, Department of Earthquake Engineering, Indian Institute of Technology

Dr. Om Prakash Mishra, Geological Survey of India

Prof. G. Suresh, Seismology Division, India Meteorological Department
論文發表
摘要截稿日期為2010年十二月廿日。
中文摘要內容請勿超過800字元。英文摘要內容請勿超過3,500字元。字元計算包含論文標題、作者以及服務單位。
本研討會論文發表方式區分為口頭宣讀論文與壁報發表論文等二種形態。由承辦單位決定各論文發表方式。
欲發表論文者，請隨報名表附上論文摘要寄至 cchan@ntu.edu.tw。
本研討會參與者無需繳交任何費用。
Taiwan-India GeoScience Workshop

Dates: January 10-11, 2011

Venue: National Taiwan University Library International Conference Hall, Taipei, Taiwan

Sponsors: National Science Council

Undertaker: Department of Geosciences, National Taiwan University

Introduction

During the 2010 annual meeting of Asia Oceania Geosciences Society (AOGS) in Hyderabad, India, Taipei Economic and Cultural Center in New Delhi and Indian Ministry of Earth Sciences decided to convene bilateral workshops, which will focus on the subjects in seismology and climate change, respectively, in the oncoming two years. 

Effective mitigation of seismic hazard has been one of geophysicists’ ultimate goals by means of, such as, earthquake precursor, earthquake early warning, and seismic wave simulation etc. In Taiwan, active seismicity and high quality of seismic network monitoring provide us precious database for studies in seismic hazard mitigation. On the other hand, Indian scholars have good ability in mathematics and English, which can be contributive to statistical analysis and data explanation. Through cooperation between each other, it is expected that assessments of earthquake hazards would be improved.

The aim of this workshop is to bring together of the earthquake risk and mitigation studies through earthquake precursor, earthquake early warning, and numerical modeling and simulation. They are in agreement on holding first workshop in Taipei during January 10-11, 2011. 

Issues of this Workshop

(1) Earthquake precursory studies 

(2) Earthquake Early Warning System
(3) Numerical modeling and simulation
Invited Speakers

From India:

Prof. Baldev Raj Arora, Wadia Institute of Himalayan Geology 

Prof. Bikram Jit Singh Bajwa, Department of Physics, Guru Nanak Dev University

Dr. Brijesh Kumar Bansal, Ministry of Earth Sciences

Dr. O. P. Mishra, Geological Survey of India

Dr. Vineet K. Gahalaut, National Geophysical Research Institute

Prof. Harsh K. Gupta, National Geophysical Research Institute

Prof. Ashok Kumar, Department of Earthquake Engineering, Indian Institute of Technology

Dr. Om Prakash Mishra, Geological Survey of India

Prof. G. Suresh, Seismology Division, India Meteorological Department

From Taiwan:

Prof. Cheng-Horng Lin, Institute of Earth Sciences, Academia Sinica.

Prof. Tsan-Yao Frank Yang, Department of Geosciences, National Taiwan University

Prof. Chien-Chih Chen, Department of Earth Science and Graduate institute of Geophysics, National Central University

Dr. Nai-Chi Hsiao, Central Weather Bureau.

Dr. Bing-Ru Wu，National Science and Technology Center for Disaster Reduction

Dr. Chung-Han Chan, Department of Geosciences, National Taiwan University

Dr. Ting-Li Lin, Department of Geosciences, National Taiwan University

Abstract Submission

Abstracts must be submitted by the submission deadline of 20 December 2010.

There is a limit of 3,500 characters for the text of your submission. The character count includes the title, authors, affiliations, and spaces.

There will be oral and poster presentations in the workshop. However, authors cannot request presentation type.

Please attach your abstract and attendance response form and send to cchan@ntu.edu.tw. 

There is no fee for abstract submissions. 

